
Kære medlem af Miljø- og Fødevareudvalget! 

I den foreløbige evaluering fra de udenlandske forskere vedrørende det forskningsfaglige 
grundlag for vandplanerne, bliver helt fundamentale dataproblematikker desværre ikke direkte 
inddraget.  

I vedhæftede artikel fra Grovvarenyt behandler jeg netop denne svaghed i evalueringen. 

Det er helt uholdbart, at data om dansk landbrugs udledninger af næringsstoffer, over en lang 
årrække har været anslået alt for højt. Disse overvurderinger har afstedkommet en forkert og 
stærkt misvisende vurdering af miljøpåvirkningen i de internationale fora, som Danmark er 
deltager i. 

Som berørt lodsejer forventer jeg, at Folketinget vil sørge for at disse fejlagtige vurderinger, 
som har ligget til grund for årtiers forskningsfaglige rapporteringer, bliver lagt åbent frem ved 
Folketingets behandling af den internationale evaluering. 

Den danske miljøpolitik kan ikke fortsat basere sig på forskning uden hold i virkeligheden. 
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